

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX-TRAVAIL-PATRIE

MINISTRE DE L'ENVIRONNEMENT,
DE LA PROTECTION DE LA NATURE
ET DU DEVELOPPEMENT DURABLE

CABINET DU MINISTRE

CONSEILLER TECHNIQUE N°1

POINT FOCAL NATIONAL CDB



MINEPDED

REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTRY OF ENVIRONMENT,
PROTECTION OF NATURE AND
SUSTAINABLE ENVIRONMENT

MINISTER'S CABINET

TECHNICAL ADVISOR N°1

NATIONAL FOCAL POINT- CBD

N° _____/L/CAB/CTI-PFCDB

Yaoundé, le

GLOBAL BIODIVERSITY FRAMEWORK EARLY ACTION SUPPORT

RECRUTEMENT DE DEUX CONSULTANTS POUR CONDUIRE LES ETUDES SUR L'INTÉGRATION DES PROTOCOLES DE NAGOYA ET DE CARTAGENA DANS LA TROISIEME VERSION DE LA STRATÉGIE ET PLAN D'ACTION NATIONAL DE LA BIODIVERSITÉ (NBSAP III)

Le Fonds Mondial pour l'Environnement (FEM) a accordé un appui financier aux pays en développement parties à la Convention sur la Diversité Biologique (CDB) à travers le projet « **Global Biodiversity Framework Early Action Support (GBF-EAS)** » pour mener des actions rapides en vue de la mise en œuvre du Cadre Mondial de la Biodiversité Kunming-Montréal adopté à la COP 15 à Montréal en décembre 2022.

A cet effet, le Cameroun, Pays Partie à ladite Convention, a engagé avec l'appui technique du Programme des Nations Unies pour l'Environnement (PNUE), le processus de révision de la deuxième version de sa Stratégie et Plan d'Action National de la Biodiversité (NBSAP II).

C'est dans ce cadre que le Ministère de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable (MINEPDED), en tant qu'institution d'exécution du projet **GBF-EAS**, recrute deux (02) Consultants Nationaux en vue de conduire deux études sur l'intégration dans le NBSAP III :

- du Protocole de Nagoya sur l'Accès et le Partage juste et équitable des Avantages issus de l'exploitation des ressources génétiques ; et
- du Protocole de Cartagena sur la prévention des risques biotechnologiques et son Protocole additionnel sur la responsabilité et la réparation.

Les termes de références détaillés pour la réalisation desdites études sont disponibles et accessibles sur le site web du MINEPDED, à l'adresse <https://minepded.gov.cm/> et sur le site web du Clearing-House Mechanism (CHM) Cameroun à l'adresse <https://cm.chm-cbd.net/>.

Pour plus d'informations, veuillez adresser vos courriels aux adresses mail suivantes : theresejtsy.mbarga@gmail.com avec copie à : aloaclaudearnaud@gmail.com, pierrembidam058@gmail.com, ou contactez-nous aux numéros : +(237) 222 22 94 80 / 695 33 71 94 / 697 38 31 15 / 675 54 24 51.

LE MINISTRE DE L'ENVIRONNEMENT,
DE LA PROTECTION DE LA NATURE ET
DU DEVELOPPEMENT DURABLE.

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX-TRAVAIL-PATRIE

MINISTRE DE L'ENVIRONNEMENT,
DE LA PROTECTION DE LA NATURE
ET DU DEVELOPPEMENT DURABLE

CABINET DU MINISTRE

CONSEILLER TECHNIQUE N°1

POINT FOCAL NATIONAL CDB



MINEPDED

REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTRY OF ENVIRONMENT,
PROTECTION OF NATURE AND
SUSTAINABLE ENVIRONMENT

MINISTER'S CABINET

TECHNICAL ADVISOR N°1

NATIONAL FOCAL POINT- CBD

N° _____/L/CAB/CTI-PFCDB

Yaoundé, le

GLOBAL BIODIVERSITY FRAMEWORK EARLY ACTION SUPPORT

RECRUITMENT OF TWO CONSULTANTS TO CARRY OUT STUDIES ON THE INTEGRATION OF THE NAGOYA AND CARTAGENA PROTOCOLS IN THE THIRD VERSION OF THE NATIONAL BIODIVERSITY STRATEGY AND ACTION PLAN (NBSAP III)

Developing country, Parties to the Convention on Biological Diversity (CBD) were provided financial support by the Global Environment Facility (GEF), through the "**Global Biodiversity Framework Early Action Support (GBF-EAS)**" project to undertake early actions for the Kunming-Montreal Global Biodiversity Framework implementation, adopted during COP 15 in Montreal, December 2022.

Thus, as Party to the said Convention, Cameroon initiated with the technical support of the United Nations Environment Programme (UNEP), the process of revising the second version of its National Biodiversity Strategy and Action Plan (NBSAP II). Therefore, the Ministry of the Environment, Protection of Nature and Sustainable Development (MINEPDED), as the executing institution of the GBF-EAS project, is recruiting two (02) National Consultants to carry out two studies on the integration in the NBSAP III of:

- the Nagoya Protocol on Access to Genetic Resources and the Fair and Equitable Sharing of Benefits Arising from their Utilization; and
- the Cartagena Protocol on Biosafety and its Supplementary Protocol on Liability and Redress.

The terms of reference relating to the above mentioned studies are available and accessible on the MINEPDED website, at <https://minepded.gov.cm/> and on the website of Clearing-House Mechanism (CHM) Cameroon at <https://cm.chm-cbd.net/>.

For more information, please send your emails to the following: theresejosy.mbarga@gmail.com, with a copy to: aloclaudearnaud@gmail.com pierrembidam058@gmail.com, or contact us at: + (237) 222 22 94 80 / 695 33 71 94 / 697 38 31 15 / 675 54 24 51.

THE MINISTER OF ENVIRONMENT,
PROTECTION OF NATURE AND SUSTAINABLE
DEVELOPMENT